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z sesiiRady Miejskiej w Jqdrzejowie odbyej w dniu 20 wrzeúnia 2001 roku
w sali wielolunkcyjnej Domu Kulturv w Jqdrurcjowie '

Ad .  t .
Ad.  r .
Przewodnicz4ca Rady Miejskiej w Jpdrzejowie, o godzinie 16') otwarla obrady

XXXVII scsji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.
Obracly rrrzpoczQto i kontynuowano przy obecnoSci na sali obrad 22 radnych na stan 27

radnych. co stanowi ttl,48 oró ogótu Rady. Przewodnicz4ca stwierdzila quorutn praw()moclle
do podejmowania uchwal.
Przewodnicz4ca Rady powitala przybytych na sesjg: sohysów i przewodnicz4cych rad
soleckich z Lysakowa. Dyrektora Zespolu Placówek OÉwiatowych w Lysakowie - Pani4
tjrsz-ulE Piascckq. przrdstawicieli prasy; powitala równiez: radnych. burmistrza Henryka
Michalkiewicz¿. zastppcq burmistrza - Waldemara Wo2niaka, kierowników jednostek

organizacyjnych gminy oraz wszystkich przybytych na dzisiejsze obrady.
Przewodniczqca Rady zglosila kandydaturq radnej ElZbiety WiSniewskie.i na sekretarza
obrad; radna Wióniewska v,ryrazrla zgodE.
Sekretarzem obrad wybrano jednogloÉnie radn4 El2bietE WiSniewsk4.

W zwiqzku z atakiem terrorystycznym na Stany Zjednoczone radni Rady Miejskiej uczcili
parnigó ofiar minut4 cis;1.

Ad.2.
Na sesji w dniu 6 wrzesnia nieobecni byli: Radny tsogdan Bolwiúski, Radna Barbara

Trzeszkowska Dzwonek,, Radny Marian Góralski, Radny Andrzej Sfuzralec, Radna Maria
Kwapiszewska,
Wszystkie nieobec nosc i zo staty uspraw iedl iwio ne.

Ad.  3.
R¿dna Barbara Trzeszkowska Dzwonek wnosi o wprowadzenie do ¡xrrz4dku obrad

punktu 4 A,pyskusja w sprawie uchylenia Uchwaly Nr XXXill297l01 Rady Miejskiej
Jgdrzejowie z dnia 30 kwietnia 2001 roku o obniZeniu stopnia organizacyjnego Szkoly
Podstawowej w Zespole Placówek O$wiatowych w l-ysakorvie do szkoty z klasami I - III".
Radrra uu'¿:?¿. 2.e tak wai,na sprawa nie moZe byó podjqta bez dyskus-i i.

Rada Miejska jednogkrSnie pr;ryjEla wniosek Radnej Barbary D:rwonek

Rada lvliejska jednogloÉnie przyjqla porzqdek obrad:
l. Ol.warcie sesji, stwierdzenie quorum. powolanie sekretarza obrad.
2. tJsprawiedliwienie nieobecnoici radnych na sesji w dniu 6 wrzcénia 2001 roku.
i. Przyjqcie porz4dku obrad.
4. Przl,jqcie protokolu z poprzedniej sesji.
4. A. pysl¡usja w sprawie uchylenia Ochrvaty Nr XXXIIl297l0l Rady Miejskiej

Jedrzejowie z dnia 30 kwietnia 2001 roku o ohni2eniu stopnia organiz.acy' inego
Szkoty

Potistarvowe-i u'Zespole Plactirvck OSrviatowych rv 1.1'sakorvie do szkoty z klasan-ri
I I I .
-5. l jchrvala w sprarvic uchl lenia tJchwal-v Nr XXXIl l2()7 01 Rady' Miejskici

Jqclrzc' iowic z dnia - i0 krvictnia 2001 roku o obni2cri iu stopnia organiz.r.rc;. incgt,
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Szkoly podstawowej w Zespole Placówek Oéwiatowych w tr-ysakowie do szkoly z

klasami I - In.
6. Sprawy ró2ne.
7. Zamkniqcie obrad.

Ad.4.
Nie zgloszono uwag do protokolu z poptzedniej sesji w nvi4zhu z cTym zostal

przyjEty.
Ad. 4 A.

Radna Barbara Trzeszkowska Dzwonek powiedziala, iz chce siq odnieóé do

stwierdzerU które padty na poprzedniej sesji, dotycz4cych oiwiaty oraz do doniesieó

prasowych i informacj i przekazany ch przez Telewizjq Swigtokrzyskq.
éazeta'JEdrzejowská podala, ze réorganizacja o$wiaty nie byla przygotowana. Jako
przewodniczqca Komi*3i OS*iuty, Kultury i Sportu Pani Dzwonek przedstawila historig

przygotowania i przystqpienia do reorganizacji sieci szkóI.-Straégiu 
reorganizacji iieci szkól w naszej gminie bylaprzygotowana bardzo dobnze przez

kompJtentnyri l.rdri' pracowników oSwiaty i radnych, którzy bez iadnej rekornpensaty

poSwiEcali swój czas, wiedzq, umiejEtnoéci i dobrq wolg, aby ten program opracowaó' W'styczniu 
1999 roku ka1da placowka oSwiatowa na terenie gminy ottzymala biuletyn

oiwiatowy gminy Jqdrzejów, zawierajqcy kryteria i strategip reorganizasii szkól w gminie

Jpdrzejów. ReorganizacjE przygotowano na podstawie dokumentu przeslanego przez

Ministerstwo Edukacji ÑaroOowe; ,,Projektowanie nowej sieci szkól podstawowych i

gimnazjów na poziomie gminy, z udzia\em przedstawiciela Kuratorium Oówiatt'' oraz rn

iodstÑie danych stafystycznycl¡ wyliczeú ekonomicznych i lustracji placówek

Li*iuto*y"h dokonanych przez komisjq w celu sprawüenia buy technicznej. Nastqpnym

etapem byty zebraniá z raaatrri pedagogicznymi oraz spotkania z radami rodziców i

5pot""^oSci4 wiejsk4. W spotkaniach braty vdzial obydwie strony: burmistrz, radni,

pracownicy ÜrrEau - rodzice, nauczyciele; dochodzilo do ustqpstw z obu stron. W programie

imienionowiele rzeczy w wyniku konsultacji: irycie podyktowalo inne rozwi47a.nia. Zamiast

planowanych likwidacji obnizano stopieú organizacyjny. Obwody szkolne zmieniono

zgodnie z wola rodziców. W przypadku Lysakowa brak byto pozytywnej opinii Kuratora

OÉwiat¡ poniewa2 w 1999 roku w obwodzie szkoly w Lysakowie bylo 140 dzieci. W

nvi4zku z tymodst4piono od zamiaru reorganizacji.
Efektem op.acowattégo programu byla etapowa likwidacja szkoly miejskiej i ttzech punktów

filialnyct¡ w trzech szkolach obniZono stopieú organzacyiny do klas I-I[. Ustalono trzy

obwoáy w mieécie dla uczniów szkól podstawowych i dwa obwody w gminie dla ucaniów
gimnazjów. Wiqze siq z tym organizacja dowozu dzieci do szkól przygotowywana od

podsaw.
Wy2ej wymienione argumenty mówiq 2e rearganincja oSwiaty byla dobrze prrygotowana;

wiete-os¿b wlo2ylo w to trudne dzielo bardzo duZo pracy. Ocena, 2e reorgannacja nie byla
przygotowana - jest kwywdz4ca.
WiÁ-y, ze jest ila kondycja hnansowa gminy. Padly zaranty,Ze nikt nie my6li o programie

*p.u*"rym gminy. To byt program rraprawczy. Ni2 demograficzny powoduje, Ze maleje
liizba dzieci,izyli-niewspólmiernie rosne koszty w prznliczeniu na jednego ucznia. Sytuacja

takazmusza do lqczenia szkól i oddzialów.
Podjgto uchwaly o zamiane reorganizacji trzech szkól; obni2ono stopieri organizacyjny w

¿w¿ctr. Uchwalq w sprawie szkoty w Piaskach uchylono, w sprawie l-ysakowa - nie. Padlo
pytanie, czy ludzie z Lysakowa s4 gorsi; ludzie wszgdzie sq dobrzy i walcz4 o swoje.

Ptogra.n reorgani:zacji tych dwóch szkól ró2nil sig od poczqtku. Szkola Podstawowa w

Lysakowie byNa przygotowywana do restrukturyzacii. W 1999 roku liczyla 140 uczniów, w

roku 2002 bpdzie liczy(, 76 uczniów. Wzrósl takl:e poziom wyksztalcenia kadry. Jest to
zjawisko pozytywne, jednak powoduje wzost kosztów utrzymania.



3

Rodzice z l.ysakow'a w,yrtzili wolp przeniesienia rJz.ieci do Szkoly Podstawowej w Potoku

Wielkim. I'akic infrrrmac.ic z¡wiera prot<lkól z dnia 9 marca 2001 roku. kt(rry Pani Dzwonck

ctdc'zylakt lz,alEcz.nik do ninicjszego protokolu/. Jest to dokument, który byl dla radnych

wskazówk4 przy- poclcjmowaniu decl'zji. Na tej podstawie ustalono obwod szlolny w Potoku

i zorganizo'*'ano dowóz do tej szkoly. Jezeli rodzice t4d4 chcieli. ahf ich dzieci chodzily do

innej szkoty - maj4 takie prawo.
Argumenty przemarviaj qce 7a tym. aby dzieci z tr.ysakowa chodzity do szkol.v w' Potoku to:

a dobre wyposazcnie
a dobre warunki nauki
a dostgp do pracowni komputerowej
a nauka jEzyka angielskiego od pierwszej klasy
o baza do lekcji W-F
I Swietlica dla dzieci dojezdzaj4cych

Od mieszkaúców tr.ysakowa wplyngty petycje, ale w innym stylu niZ od mieszkañców
Piasków.
W chwili obecnej uwaz¿n1, 2.e decyzja byla sluszna i przeprowadzona prawnie.
Uchylenie uchwaty Nr XXXII/297101poci4gnie za sobq okreélone skutki:

a koniecznoSó wprowadzenia klas lEczonych w obu placówkach
t reorganizacjq przedszkoli w obu placówkach
t bylej dyreklorce SP w.tr-ysakowie zostala wyplacona szeÉciomiesigczna odprawa z

tl.tutu reorganizacji; jeéli uchwala zostanie uchylona pojawi siq problem moralnf i
finansowy

t dziewiqcioro dzieci choclzi do szkoty w Potoku. zaadoptowatv sig w Srodowisku.
maj4 legitymacje szkolne. Czy mog4 byé ukarane za to, ze w1'konaly uchwalE i
wrócone do szkoly w l-yszrkowie? Nie moZemy ich ani wróció, ani zapewnió dowozu.
Je2eli zapewnimy dowóz - poniesiemy dodatkowe koszty.

Bywa tak, jak pow'iedzial Seneca: ,,Realia 2ycia czEsto wymagaj4 rezygnacji z idealów".
Musimy dziS podj4ó ostateczn4 decyzjq. DziÉ mija l4 dni nauki, a dzieci nie chodz4 do
szkoly. Prawo stanowione przez gminE jest negowane; problemy zacz.gto rozwi4zywaó zbyt
pomo. My5lg, 2e nie odbywaty sig spotkania i pertraktacje dotycz4ce sposobu glosowania
radnych. Potrzebna jest chwila na ;¿astanowienie siE nad tq spraw4 aby przeci4ó wEzel, który
pcrwstat. Dzieci nie mog4 nie chodzió do szkoly. Decyzja nale2y do Rady.

Przewodnicz4cy rady Soleckiej z Lysakowa - Pan Adam Wójcik wyjainii, 2e z dzieci
chodzqcych do sz*oty w Potoku, jedno dziecko juZ wrócilo do tr-ysaliowa, a dwoje chodzi do
Potoka poniewa2 warunki Zyciowe rodziny zmusily ich do tego.

Radny Kazimierz Michalski nawíqzal do swojej wlpowiedzi na poprzedniej sesji;
przeprosil osoby, które pocz-uty siE uraZone jego wypowiedzi4. Wy'iaSnii. 2e nie byto jego
celem obra2anie kogoS. jednak kazdy ma prawo do wlasnego zdania. 1-ak sig zl<tzylo, 2e
restruktury'zacja oSrviaty dotknqla jego okrqgu wy'borczego. Niezrozumiale .jest, ze szkola r¡'
Piaskach znalazla rozn'i4zania, dziqki którym moze funkcjonowaé tak jak dotychczas. Dla
szkoty' w Lysakowie równie2 mo2na byto sz.ukaó innych rozwi4zan. Trzykrotnie
glosowaliémy w sprawie szkoty w Piaskach: sesja nadzwryczajna wymusila przywrócenie
klas t-VI. Zarów,no rnieszkancy Piaskórv jak i mieszkaircy l,ysakowa bronili swoich szkó1.
Pani radna l)wonek prz.edstawila protokóI. lv którym rodzice w1'razili zgodq. aby dzieci
uczqszczafy'do szkoly vv Potoku. Nic nie prt,estka,Jzakr, aby wyrazió zdanic na tcnrat: gdzic
cw'entualnie dzieci ma.iq pír-iSé. Sesja nadr.wyc't:t1na, na której uchylono uchw'irlg w sprawie
obni2enia stopriia ..rrgurrizacvjnego szkol,.r' w Piaskach spxtwodorvala. le rnieszkaúc-l'
L,r,sakowa odczuli to .iako dzielenie spoleczenstwa gminy'.

P¿nr Adanr Wti.icik poinlornrowal. z,c rodz.ice dzieci ucz.qsz.cr.aji¡cy'ch clo przedszkol:r
r.loz.yli oÉwiadczcnia. iz bpdzl pclsylaó dzicci na piEó qc,dzin clzicnnic. t^-:, wyT.ywicnia.



/Oswiaclczenia w zalEcr.eniu clo protokofu/. Pan Wójcik stwicrdzil. ze miosz-kancy l.ysakowa

tak jak mieszkaúcy ['iasktiw szukaj4 roz.wi4zan i pienigdzy.
Rodzice w,vjaSnili, 2,c na't,ebraniu w dniu 9 ntarca bylo obccnych 8 osób. Rodzicom

rqzdano oSwiadczenia u, sprawic elventualnego '*,yborLr szkoly; ds oje dzieci wybralo Potok.

Rodzice z Lysakowa twierclz4 2e nie byto 80 osób na Zad,nym zcbraniu i nic w'ieclz4 sk4d

wzi4l siq taki protokól.
D;.rektor Szkol-u- Poclstawowei w Potoku Wielkirn - Pani Erva Grudzien powiedziala,

2e w. szkole w Pgtoku pod.iqto szercg dzialañ w zwiryku z przljqciem dzieci z t,ysakowa.

LJchytenie uchwaly w chwili obecnej nasunie pewne problcmy.

t tJchwala Rady Miejskiej o obni2eniu stopnia organizacljnego szkol,v w f.ysakowie

byla podjgta 30 kwietnia. Minqly wakacje..mamy 20 nrzeÉnia. Trzeba zdaó sobie

sprawq zteg<>,2e 3 tl,goclnie nauki to prawie r/¡1¡ realizowanego programu nauki.

I Uczniowie, którz.v chod;rE do szkoty w Potoku majq legitymacje szkolne . Nie byty

one wydane ,.szybciutko" jak byto stychaó na sali, ale wydano je. proniewa2

uczniowie majq bilety miesigczne waZne tylko z legitymac-iE-

I Rg{zice uczniórv zakupili podrpczniki szkolne obowi4zu-i4ce rv szkole w Potoku.

Zmiana sid<.oly w tej chwili narazi rodziców na dodatkowe koszJy 'mviryane z

zakupem nowych podrqczników, obowi4zuj4cych w szkole w tr,ysakowic.

o Uczniów obowitlzu.ie sprawdzian po szóstej klasie. Swiat si9 nie 'tau'ali,jeéli go nie

napisz4 jednak dziÉ miia termin powolania komisji egzaminacyjnych-
. Ze wzglgdu na malq licztp dzieci trzeba trydzie wprorvadzió naukq w klasach

l4czonych.
| \\/ calej tej sprawie drobizu.giem wydaje siq przygoton'anie od nowa dokumentacji

czy wysoko:ff dodatku.
Pani dgektor prosi, aby uczniowie. którzy przyszli do szkoty u Potoku mieli zapewniony
dojazd, co nie narazi rodziców na dodatkowe kosáy.

Radca Prawny UrzEdu Miejskiego - Pani l)anuta Kiwiorska wyjaénila. 2e podpisuje
kazd4 uchu'alq pod wzglgdem legalnosci i zgodnoSci z pra\\em. Mylilby sig ktoS. kto
s4dzitby, 2e jeaeli jest podpis radcy prawnego, to ¡rowinien glosowaó za przyjgciem. Przy
glosowaniu nale|y wzi4ó pod uwagp takie wzglgdy jak: celowosc. rzetelnoSó, gttspodarnosc.
Je2eli uchw.ala w sprawie obni2enia stopnia organizacy-inego Szkoty Podstawowej w
l,ysakowie zostanie uchylona- kto poniesie kosáy?

O godzinie 1655 Prz¡wodnicze¡ca Rady Miejskiej - T'eresa S:zwach oglosila przerwg,
klóra trwaia do godziny l7ro.

Po wznorvieniu obrad glos zabrala f)yrektor Zespolu Placówek OSwiatowych w
I-ysakow-ie - Pani Urszula Piasecka. która poinformowala, 2e w dniach l7 -' i9 wrzeSnia byla
na miqdzynarodowej konferencji v; Warszawie, dotycz4cej przeciwdzialaniu agresji. Na
wyjuz.d otrzymala zgodp Kierownika Wydziatu OSwiaty. Kultur¡ i Sportu oraz Burmistrza.
l.{a dzieú dzisiejszy podpisano 13 umórv z rodzicami dzieci uczqszczai4cych do przedszkola.
W umowach jest zawarly czas przebywania d;rieci w przedszkolu ' 5 godzin. z.
-zaznaczeniem. 2e pob,v't bqdzie bez rvy2ywienia. Poniewa2 * rrstatnich dniach nic bylam
obecna i nie moglam podpisaé umów, st4d oSwiadczenia rodz.iców z-lo2onc na rqce
Przcrvodnicz4cej Racly. Pani Piasecka popiera nrieszkaricórv f.rsakorva: wyjaSnia- 2e jeheli
rnówi4 coS nie tak jak nale21'. cziiscm nawet nie po Polsku, jest to wynikiem enroc-ii.

Wiceprzewodnicz4cy Rad¡- Tadetrsz Sopel zapytal Panie Piascck4. w .iakinr terminic
przywróci firnkcjonowanie sz.koh w przypadku uchylenia uchwaly: co z.robi. jcúli nic
znajdzie spec.lal istriw.

Pani Piasecka oclpor.vied;riala. z-c nie bEdzie z ty'rn prchlenórv. poniewaz z.gtasza-i4 siq
ludzic chc¿rcv pracowaó i zostawia-ia podania o przy.iqcic do prac)'. Kaclrq' sktlmple:ttric
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najszybcicj jak to mozliwe. Pani Dyrektor uw¿u;t, ze gdyby powiedziala, í2 ma kadrp.

równie2 bylaby skrytykowana.
Sohys l.ysakowa - Pani Anna (irochowina poinformowala. z.c z chwil4 uchylenia

uchwaly Nr XXXIl l297l01 wycofaj4 wniosek z NSA.

Rada Miejska w Jgdrzejowie powzigla uchwalq Nr XXXVIll34ll}l w sprawie
uchylenia tlchwaly Nr XXXII/297101 Rady Miejskiej Jgdrzejowie ¿. d,nia 30 kwietnia 2001

roku o obnizeniu stopnia organizacyjnego Szkoty Podstawowej w Zespole Placówek

Oswiatowych w tr,ysakowie do szkoty z klasami I - III. nastqpujEc4 ikrSci4 glosór.r':
Z a - 1 7
Przeciw - 3
Wstrzymalo siq - 2

/Llchwaia Nr XXXVIll34l l0l w 'zal4czeniu do protokofu/.

A d . 6 .
Nie zgloszono.

Ad .7 .
7.e wzglprJu na wyczerpanie p<rrz4dku obrad, Przewodnicz4ca Rady -_'l'eresa Szw'ach.

o godzinie 1720 zamknqla obrady XXXVII sesji Rady Miejskiej w Jgdrzejowie.

Sekretarz obrad

ll I 2b i e t u I{ i,fu i ev,s kn

Pro!okolowalo
.--....--) . - )

' J  -  tL t t {  i - ; ' t ' J - t '
Teresa Br¡rc¡wska

Przewodniczqca Rady Mie.i s kiej
v',lqdrzejowie

7'eresa Szwach


